
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed fremsendes opgørelsen Skatteministeriets anvendelse af Kammeradvokaten 2023. Opgø-

relsen omfatter perioden 2019-2023.  

 

Opgørelsen viser, at Skatteministeriets udgifter til Kammeradvokaten i de seneste år har 

været stigende. Det er imidlertid ikke udtryk for, at ministeriet generelt har ændret praksis 

for brug af Kammeradvokaten.  

 

De stigende udgifter kan hovedsageligt henføres til Kammeradvokatens bistand i udbytte-

sagskomplekset vedrørende tilbagesøgning af formentlig uberettiget refusion af angiveligt 

indeholdt udbytteskat i perioden 2012-2015. Skattestyrelsen følger løbende Kammeradvo-

katens indsats. 

 

Det fremgår af opgørelsen, at udgifter vedrørende ejendomsområdet og gældsinddrivel-

sen fortsat er dalende, hvilket bl.a. kan tilskrives den igangværende hjemtagning af opga-

ver på disse to områder.  

 

Jeg er optaget af, at Skatteministeriet fortsat har fokus på udgifterne til Kammeradvoka-

ten. Det er min forventning, at den fortsatte hjemtagning af opgaver vil nedbringe anven-

delsen af Kammeradvokaten i de kommende år.  

 

 

Jeppe Bruus 

/ Martin Høirup Wiboltt 
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